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Kraków, 21.05.2025

INTERPELACJA

Dotyczy: Możliwości poprawy bezpieczeństwa pieszych w rejonie skrzyżowania
między ulicą Akacjową i Dzielskiego

Sz. P. Aleksander Miszalski

Prezydent Miasta Krakowa

Szanowny Panie Prezydencie,

W oparciu o art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym
(t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 1465) zwracam się z prośbą o odpowiedź w sprawie
możliwości poprawy bezpieczeństwa niechronionych uczestników ruchu drogowego
w rejonie skrzyżowania dróg publicznych kategorii gminnej ul. Akacjowej (nr drogi:
602104 K) i ul. M. Dzielskiego (nr drogi: 603772 K) w Krakowie.

Chodzi o możliwość wymalowania przejścia dla pieszych na drodze wewnętrznej
prowadzącej do Liceum Ogólnokształcącego Zakonu Pijarów im. ks. Stanisława
Konarskiego lub inną formę zazpieczenia w tym miejscu pieszych, bardzo często
dzieci.

UZASADNIENIE
Wskazany rejon jest nietypowym, a zarazem szczególnie niebezpiecznym,
skrzyżowaniem. Pomiędzy dwoma oznaczonymi przejściami dla pieszych (na ul.
Akacjowej i na ul. Dzielskiego) w sposób prostopadły biegnie droga wewnętrzna
prowadząca do pobliskiego liceum. Stanowi ona wjazd na teren szkoły i na parking.

Wjazd ten przecina naturalny ciąg pieszy pomiędzy obydwoma wskazanymi
skrzyżowaniami. Warto podkreślić, że w tym miejscu na odcinku ok. 10 m. nie ma w
ogóle chodnika. A zatem piesi idąc chodnikiem i przekraczając obie drogi na
przejściach dla pieszych, nagle w środku tego ciągu pieszego znajdują się w sytuacji
kolejnego skrzyżowania, tym razem nieoznakowanego i bez chodnika. Konsekwencją
tego jest brak pierwszeństwa dla pieszych w tym miejscu, ponieważ nie ma tam ani
pasów ani wyznaczonej np. strefy zamieszkania.
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Sytuacja, w której pieszy na dłuższym odcinku trasy porusza się chodnikiem lub ma
pierwszeństwo na oznakowanych skrzyżowaniach, i nagle przez krótki fragment (ok.
10-20 m) pojawia się na drodze bez chodnika, bez skrzyżowania i bez pierwszeństwa
- jest bardzo niebezpieczna.

Dodać należy, że trakt ten jest w zasadzie jedyną trasą prowadzącą z osiedla
Cieślewskiego (ok. 2 tys. mieszkańców) w kierunku m.in. szkoły podstawowej (Sp 64),
największego w okolicy placu zabaw oraz kościoła. To z kolei powoduje, że bardzo
często pieszymi w tym miejscu są dzieci bez opieki dorosłych.

Sytuacja stała się szczególnie groźna i uciążliwa wobec realizacji inwestycji KST IV
Tramwaj do Mistrzejowic i znacząco zwiększonego ruchu samochodowego na tym
odcinku.

Zdaję sobie sprawę, że wspomniana droga wewnętrzna, prowadząca do Liceum
Zakonu Pijarów, nie ma statusu drogi gminnej, a więc należy dodatkowo rozeznać
sprawę pod kątem prawnym oraz przeprowadzić konsultacje z zarządcą tej drogi.

Mając powyższe na względzie proszę Pana Prezydenta o przedstawienie stanowiska
w przedstawionym wyżej zakresie.

Z wyrazami szacunku,

Anna Bałdyga

Radna Miasta Krakowa


